
  

 
 

 
https://start.stockholm  

 

 

Råd för funktionshinderfrågor 
vid fastighetsnämnden och 
miljö- och hälsoskyddsnämnden    

 

PROTOKOLL 1/2024  
  
 

  
https://start.stockholm   

  

 
 

Protokoll 1/2024 
 

Tid Onsdagen den 7 februari 2024 kl. 13.00 – 15.00 

Plats Gamla biblioteket, Tekniska Nämndhuset 

Justering  §§1-8 

Stefan Mattsson Dolores Back 

Närvarande 

Ledamöter 
Stefan Mattsson, ordföranden (Synskadades Riksförbund 
Stockholms stad) 
Dolores Back, vice ordföranden (Neuroförbundet Stockholm) 
 
Carin Lemberg (DHR – Delaktighet, Handlingskraft, Rörelsefrihet 
– Stockholmsavdelningen)  
Lena Roos (Astma- och Allergiföreningen i Stockholm) 
Britt-Inger Stjernström (Reumatikerföreningen Stockholm) 
Eva Söderbärj (FUB Stockholm – För barn, unga och vuxna med 
utvecklingsstörning) 
Uno Olofsson (Ångestföreningen i Stockholm) 

Tjänstemän 
Kerstin Thörner, rådets sekreterare 
Ali Eroglu, fastighetskontoret §§ 1-8 
Anders Kindberg, förvaltningschef fastighetskontoret §§ 5, 8 
Marlene Sever, fastighetskontoret §§ 1-5 
Maria Sköld Wulf, fastighetskontoret § 6 
Anna Hadenius, förvaltningschef miljöförvaltningen § 7 
Emily Tjäder, miljöförvaltningen § 7 
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§ 1 
Val av justerare 

Beslut 
Rådet utser Dolores Back att tillsammans med ordföranden Stefan 
Mattsson justera dagens protokoll. 
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§ 2 
Dagordningen fastställs 

Beslut  
Dagordningen godkänns med tillägg under punkten Övrigt: 

 Fritids- och framtidsmässan 
 Hiss i entrén i Tekniska nämndhuset 
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§ 3 
Föregående protokoll 

Beslut  
Rådet godkänner protokoll nr 6/2023 från rådets sammanträde den 
11 december 2023 samt minnesanteckningar från miljö- och 
hälsoskyddsnämndens möte med rådet för funktionshinderfrågor 
den 14 november 2023.   
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§4 
Inkomna skrivelser och protokoll 

Beslut  
Rådet lägger skrivelserna till handlingarna. 

Sammanfattning 
Rådet tar del av följande inkomna protokoll:  

Protokoll 6/2023 från kommunstyrelsens råd för 
funktionshinderfrågors sammanträde den 4 december 2023. 

Remissvar från kommunstyrelsens råd för funktionshinderfrågor 
gällande program för tillgänglighet och delaktighet 2024-2029 

Protokoll 5/2023 från stadsbyggnadsnämndens och 
exploateringsnämndens råd för funktionshinderfrågors sammanträde 
den 10 oktober 2023. 

Remissvar från stadsbyggnadsnämndens och 
exploateringsnämndens råd för funktionshinderfrågor gällande 
program för tillgänglighet och delaktighet 2024-2029. 

Protokoll 6/2023 från stadsbyggnadsnämndens och 
exploateringsnämndens råd för funktionshinderfrågors sammanträde 
den 5 december 2023. 

Protokoll 6/2023 från trafiknämnden och Stockholms Stads 
Parkering ABs sammanträde den 9 oktober 2023. 
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§5 
Rådets fokusområden för fastighetskontoret 
2024 

Beslut 
Rådet tackar för informationen.  

Sammanfattning 
Ali Eroglu och Marlene Sever från fastighetskontoret föredrar 
fokusområden för funktionshinderrådet kopplat till nämndens 
uppdrag. 

Säkerhetsläget i världen och nationellt påverkar nämndens uppdrag. 
Kontoret ska under året genomföra trygghetsskapande och 
brottsförebyggande åtgärder på befintliga idrottsplatser. Detta 
innebär förbättringar i belysning, angöring, utökade öppettider och 
förstärkt bemanning.  

Inom ramarna för fastighetskontorets projektstyrning finns ett 
uppdrag att integrera tillgänglighetsfrågorna i fastighetskontorets 
projektverktyg och fastställa dem som projektmål. 
Fastighetskontoret ska även arbeta med att förbättra sin 
kravställning och uppföljning av tillgänglighetssakkunnigas 
kompetens, i syfte att säkerställa att kunskap om och förståelse för 
de olika tillgänglighetskraven finns med i projektgrupper. Kontoret 
ska dessutom arbeta med att sprida kunskapen om och öka 
tillgänglighetsfrågorna på kontoret. 

Ett annat prioriterat område för staden 2024 är fokus på idrott. För 
fastighetskontoret innebär detta att fortsätta arbetet med att 
genomföra nya idrottsanläggningar i hela staden och särskilt inom 
Järva. Tillsammans med idrottsförvaltningen ska kontoret fortsätta 
planeringen för en ny simhall i Järvaområdet som ska ersätta 
Husbybadet. Förvaltningschef Ander Kindberg menar att rådet har 
goda möjligheter att komma med synpunkter i planeringen av 
projektet.  
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§6 
Nybyggnation av två byggnader på 
Östermalmstorg 

Beslut 
Rådet tackar för informationen.  

Sammanfattning 
Maria Sköld Wulf, projektledare på fastighetskontoret, föredrar 
ärendet Nybyggnation av två byggnader på Östermalmstorg.  

Byggstart beräknas till 2025 och projektet beräknas vara klart 2026.  

Restaurang  
Restaurangen, belägen på torgets nordöstra hörn, planeras bli 85 
kvadratmeter. En av två entréer kommer att vara tillgänglig. Den 
ena ingången blir inte tillgänglig på grund av höjdskillnader i torget. 
I lokalen kommer det finnas en RWC. 

Byggnaden utformas för att vara öppen och inbjudande. Det 
kommer finnas möjlighet till uteservering under husets tak. Frågan 
om utformning av uteservering ingår inte i projektet.  

Grillkiosk 
Grillkiosken, belägen på torgets sydvästra hörn, föreslås ha en 
tillgänglig entré som vetter ut mot saluhallen. Det finns ingen 
besökstoalett i lokalen.  

Rådet undrar om det är möjligt att sänka ytan i beställningsluckan ut 
mot gatan och på så sätt förbättra tillgängligheten. Maria tar med sig 
frågan in i projektet.  
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§7 
Rådets fokusområden för miljöförvaltningen 
2024 samt presentation av verksamhetsplan 2024 

Beslut 
Rådet tackar för informationen och ställer sig positiva till föreslagna 
fokusområden.   

Sammanfattning 
Förvaltningschef Anna Hadenius föredrar miljö- och 
hälsoskyddsnämndens verksamhetsplan för 2024 samt 
fokusområden för funktionshinderrådet kopplat till nämndens 
uppdrag. 

Verksamhetsplan 
Förvaltningen ska genomföra ett antal utpekade insatser under 
2024. Bland annat ska tillsynen av avfall skärpas, en storskalig 
återbruksdepå ska utredas och stödet för genomförande av lokala 
åtgärdsprogram för vatten ska förstärkas.  

Budgeten pekar ut att fokus fortsatt ska vara på kärnuppdraget, men 
det finns även ett antal önskade prioriteringar och förflyttningar.  

Under året kommer miljöförvaltningen bland annat fokusera särskilt 
på det kommande miljöprogrammet och tillhörande 
klimathandlingsplan, samordnad tillsyn och Järva.  

Fokusområden 
Anna föreslår att rådet tillsammans med förvaltningen ska arbeta 
med två fokusområden. Syftet är att rådet ska kunna fördjupa sig 
inom relevanta delar av fokusområdet. Arbetsmodellen möjliggör 
att värdefulla inspel och insikter kan överföras från rådet till 
nämnden. Det möjliggör även att konkreta aktiviteter kan tas fram 
och inkluderas i framtida verksamhetsplaner.  

Rådet föreslås ha följande fokusområden: 

 Märkning och allergikost 

 Kemikalier kopplat till miljö och hälsa.  

Fokusområdena är tänkta att vara långsiktiga och vara över flera 
verksamhetsår.  

Inför rådets möte i april uppmanas rådets ledamöter ta med egna 
exempel som berörs av fokusområdena.  
 
  



 Råd för funktionshinderfrågor 2024-02-07 

 

 

 Sida 9 (9) 

 
  
 

 

 
https://start.stockholm  

§8 
Övriga frågor 

Beslut 
Rådet tackar för informationen.  

Sammanfattning 

Fritids- och framtidsmässan 
Dolores Back tipsar om fritids- och framtidsmässan den 16 februari 
2024 i Eriksdalshallen. Mässan är till för unga som har en 
funktionsnedsättning och erbjuder möjlighet att prova på idrotts- 
och kulturaktiviteter.  

Hiss i entrén i Tekniska nämndhuset 
Rådet upplyser Anders Kindberg om att den nya hissen i entrén i 
Tekniska nämndhuset är svår att använda, bland annat är knapparna 
svåra att trycka in under färden. Anders uppmanar rådet att skicka 
in sina synpunkter till projektet så att dessa kan tas om hand inom 
ramen för projektet.  

Utsända handlingar 
Rådet har i samband med utskick av kallelsen tagit del av följande 
handlingar för kännedom: 

 Gränsdragningslista fastighetskontoret och 
idrottsförvaltningen 2022 

 Information om S:t Julianpriset 
 

 

 Vid protokollet 

  

  

 Kerstin Thörner 
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